



Dual Language/Immersion Rep (Fall 2024 – May 2026)

Luling Yan (晏陆玲)

[luling.yan@ucps.k12.nc.us](mailto:luling.yan@ucps.k12.nc.us)

Bio

晏陆玲现任北卡西部Union County公立Kensington小学的沉浸式中文班班主任。2016年本科毕业后，任教于乌干达麦克雷雷大学孔子学院，担任对外汉语教师志愿者，被评为优秀汉语教师志愿者。在非洲工作两年后于2018年赴英国完成应用语言学研究生学习，并获得distinction优秀荣誉学位。研究生毕业后因为疫情推迟到美计划，赴美前任教于国内当地知名英语教育机构并担任幼小英语教学组组长，负责课程研发，一线教学及老师面试和培训。2021年赴美后，在近来三年的教学生涯中，先后完成Teach Now 系统美国教育教学培训，Foundations of Mathematics 美国数学教学系列培训及一些线上语言教学培训。2022-2023学年获得北卡中文教学教室设计大赛第一名。2023-2024学年获得全美中文绘本教案设计大赛一等奖，CLTAC全美中文绘本阅读大赛最佳组织老师，多位学生获奖。同年，对language play课题研究论文发表于牛津大学出版社应用语言学专栏。进入Participate Learning Teacher of the Year 决赛选拔，也被评为UCPS学区五月份最具影响力老师。学生在CLASS全美汉字海报设计大赛中分别获得多个奖项。自在美第一年暑假起，在当地创办特色中文沉浸式夏令营，获得学生家长一致好评。曾多次在美国外语协会 FLANC秋季和春季会议，北卡教师协会CLTA-NC年会及春季会议，全美中小学中文教师协会CLASS 全美中文教育大会演讲分享教学心得。

Luling Yan is currently the homeroom teacher of the immersion Chinese class at Kensington Elementary School, a public school in Union County in western North Carolina. Taught at the Confucius Institute at Makerere University in Uganda as a Chinese language volunteer teacher and was rated as an outstanding volunteer teacher from 2016-2018. Completed master degree in applied linguistics for English Language Teaching with distinction in the University of York in the UK from 2018-2020. Before working in the USA, served as the leader of the kindergarten English teaching team, responsible for curriculum development, teaching, teacher recruitment and teacher training from 2020-2021. She has been working in America for three years since August 2021, and has completed the Teach Now teaching training, as well as the Foundations of Mathematics series training and some online instruction training. Won the first place in the CLTA-NC Classroom Design Competition in the 2022-2023 school year. In the 2023-2024 school year, won the first prize in the National Chinese Picture Book Lesson Plan Design Contest and the Pioneer Leadership teacher honour in the CLTAC National Chinese Picture Book Reading Contest. In the same year, a research paper on language play was published in the Applied Linguistics column of Oxford University Press. She entered the finalist of Participate Learning Teacher of the Year Award 2024 and was named the UCPS schools May Influencer 2024. Also, students won awards in CLASS National Chinese Character Poster Design Contest. She is also the founder of a local Chinese immersion summer camp. She has presented and shared teaching experience at the FLANC fall and spring conferences, the CLTA-NC annual and spring conferences, and the annual conference of CLASS CIRCLE...